
Continuen a bon ritme les obres  
de remodelació de l’avinguda  
dels Banús. Les feines en curs   
inclouen la millora d’un total  
de 5.200m2 d’espai públic.

El projecte es basa en l’eixamplament de les voreres, 
la renovació de l’enllumenat per millorar l’eficiència 
energètica, l’ordenació del cablejat i les conduccions 
de les companyies subministradores.

També es preveu la  instal·lació de mobiliari urbà i pla-
taformes per a les parades de bus en un futur pròxim.
Pel que fa  l’arbrat es preveu una plantada que arribaria 
fins al carrer Roselles, de manera que, amb l’esmentada 
ampliació de les voreres, es guanya espai de passeig 
i de trànsit per als vianants.

Pel que fa a la circulació de vehicles, continua establer-
ta en dos carrils, un per cada sentit, però es guanya 
espai en passar molta zona d’aparcament de bateria 
a cordó. A més, la zona comptarà amb un punt de 
recàrrega per a cotxe elèctric.

Els criteris de treball entre l’Ajuntament i els veïns i 
veïnes han estat afavorir la mobilitat i accessibilitat 
de les persones, especialment de la gent gran, i al 
mateix temps garantir la seguretat pel que fa a la 
circulació de vehicles. 

Dins de l’actuació de reurbanització del carrer s’ini-
ciarà també la prohibició expressa de l’aparcament 
de motocicletes sobre de la vorera per recuperar de-
finitivament aquest espai per als vianants. En aquest 
sentit es millorarà el nombre i ubicació de les places 
d’aparcament a calçada per a vehicles de dues rodes.

La seguretat vial de la zona millorarà també amb la 
instal·lació de semàfors   al carrer Roselles, necessitat 
que havia estat consensuada amb els veïns i veïnes.

D’altra banda, ja s’estan iniciant els tràmits de licitació 
per a la instal·lació de dos trams d’escales mecàniques 
de pujada al passatge dels Xiprers. La intenció és que 
les obres d’instal·lació comencin cap al maig i s’acabin 
en el mateix 2018.  

Sardana será de doble  
circulación
Tal y como transmitieron al Ayuntamiento los vecinos 
y vecinas que acudieron a las reuniones informativas 
sobre el proyecto, las futuras obras de la calle Sardana 
contemplan una vía con doble circulación. Estas ade-
cuaciones se realizarán en el marco de las mejoras 
previstas en los alrededores del polideportivo del 
Raval y, concretamente, en el Parc dels Pins.

Se contempla la ampliación de las aceras, la insta-
lación de nuevas zonas de juego y se corregirán los 
problemas de estrías que actualmente padecen los 
taludes del parque (montañitas). 

Una marquesina molt desitjada 

En les darreres setmanes s’ha instal·lat una nova mar-
quesina en la parada del BUS de la Plaça de les Cultures. 
Els veïns i veïnes usuàries d’aquest transport públic 
poden ja protegir-se de les inclemències del temps.   
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Una nova visió  
de l’urbanisme
L’actuació municipal als nostres districtes avança 
imparable. La transformació urbana de molts 
llocs de Santa Coloma de Gramenet ja comença 
a ser una realitat, fent visible allò que havia estat 
programat. Estem treballant seguint el nostre full 
de ruta, el Pla d’Actuació Municipal (PAM) a més 
d’atendre les necessitats sobrevingudes.N’hi ha 
de grans actuacions i de petites; projectes em-
blemàtics amb impacte global a la ciutat i micro 
urbanisme de manteniment i reparació. Es tracta 
de conjugar esforços per millorar la qualitat de vida 
de tots i totes, de fer de Santa Coloma una ciutat 
més amable, més confortable i més respectuosa 
amb el medi ambient. A més volem incorporar 
noves visions a l’urbanisme i al manteniment com 
és la perspectiva de gènere.

Des del c. de Pompeu Fabra a l’avinguda dels 
Banús, del c. Sardana al pg. de la Salzereda, de 
l’av. d’Anselm de Riu al c. Nàpols o des dels nous 
semàfors igualitaris als passos adaptats. Estem 
transformant la ciutat. I ho estem fent amb els 
recursos i esforços propis i els que venen d’altres 
administracions, com les europees. Gràcies a 
l’esforç i l’eficàcia dels nostres equips tècnics i a la 
lluita de l’equip de govern davant les institucions, 
Santa Coloma ha aconseguit 16 milions d’euros 
de l’Estratègia DUSI que promou la Unió Europea.  
Aquests diners, juntament amb els que hi esmerça 
l’Ajuntament, l’Àrea Metropolitana de Barcelona o 
la Diputació de Barcelona serviran per a continuar 
millorant la ciutat.

La nostra acció de govern no només està enfocada 
a l’urbanisme. Sabem que hi ha famílies afectades 
per la crisi econòmica i continuem desplegant les 
nostres polítiques socials. En aquest sentit vull destacar 
dos projectes: les reconversions de l’antiga fàbrica 
CIBA i de l’antic pavelló de l’Hospital Esperit Sant. 
En el primer cas, convertirem l’edifici en un centre 
integral de suport a les polítiques d’igualtat referent 
en clau metropolitana, i en el segon, construirem 
un Centre de Formació per a l’Ocupació. 

Pensant en les persones, al costat dels veïns i veï-
nes, treballem per millorar el present i projectar el 
futur. Les regidories de districte són una d’aquestes 
eines de proximitat i de millora. Atenem els vostres 
problemes i recollim els vostres suggeriments per 
fer la millor ciutat entre tots i totes.

Núria Parlon Gil
Alcaldesa de Santa  
Coloma de Gramenet
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Adaptació del pas de vianants  
de Pau Claris

Santa Coloma ha engegat diferents obres per adaptar 
els passos de vianants per les persones amb dificul-
tats visuals o cegues. L’Ajuntament ha previst invertir 
aproximadament uns 60.000 euros. Han col·laborat 
en aquesta millora associacions locals de persones 
amb discapacitat, com CEMFIS . Pel que fa al districte, 
aquesta primera adaptació s’ha fet al carrer Pau Claris 
cantonada amb l’avinguda de la Generalitat.

GRAMEIMPULS a l’antic Esperit Sant

L’empresa municipal Grameimpuls continuarà fomen-
tant la formació i l’ocupació en un nou espai que es 
crearà a través de la rehabilitació de l’antic edifici de 
l’Esperit Sant.

Després de la signatura del conveni amb la Fundació 
Esperit Sant ja poden començar les licitacions per a 
les tres fases previstes, a desenvolupar per tres cons-
tructores diferents, i que tindran un cost global de 6 
milions d’euros provinents de fons europeus a través del 
finançament EDUSI (Estratègia de Desenvolupament 
Urbà i Sostenible) obtingut per la nostra ciutat.
Les instal·lacions estaran dedicades a la formació 
(bàsicament a l’edifici antic) i a tallers que s’impartirien 
en un edifici de nova construcció.

També comptaran amb una sala polivalent i un jardí 
vertical que oferirà una façana verda de cara al Besòs.
Les tres fases de remodelació i construcció es duran a 
terme a l’hora i està previst que comencin al mes de 
març, per poder assegurar que les formacions ja es 
puguin donar en la nova seu a partir del 2020.

Els Safaretjos, laboratorio  
de arquitectura

El pasado 21 de enero la alcaldesa Núria Parlon participó 
en el acto de clausura del estudio que los alumnos de 
la Escuela Técnica Superior de Arquitectura realizaron 
durante un año en el barri de Safaretjos.

El estudio se enmarca en uno de los talleres temáticos 
llevados a cabo por “Arquitectes de Capçalera” cuya 
finalidad en Safaretjos era la de ponerse al servicio 
de la ciudadanía y de las diferentes asociaciones 
para cartografiar, diagnosticar y proyectar soluciones 
reales a las diferentes fragilidades y oportunidades 
detectadas.

Para nuestra ciudad es todo un orgullo que los pro-
fesores y los estudiantes de arquitectura se fijen en 
las posibilidades de Santa Coloma para la creación y 
el tratamiento de espacios innovadores. De lo que 
se trata es de mostrar y debatir con la ciudadanía y 
las diferentes administraciones la evolución de las 
propuestas que se pueden plantear.

Los resultados definitivos del estudio de Safaretjos se 
conocerán en julio del presente año, pero si queréis 
echar un vistazo encontraréis más información en este 
enlace: http://arquitectosdecabecera.org/wac17-besos/

El cor del Raval
L’Associació de Veïns del Raval va organitzar a  finals de 
desembre un Dinar Solidari al Centre Cívic del Raval. 
Tothom que hi volgués participar havia d’aportar-hi una 
joguina per als més joves. Aquestes iniciatives veïnals 
són un exemple del gran potencial de solidaritat que 
existeix en el districte i en Santa Coloma en general. 
Gràcies als Pares i Mares Noel” del Raval molts petits 
i petites van poder sentir la màgia d’aquestes festes. 
Bravo per l’AV del Raval!
D’altra banda, una nova edició del ‘Ravaleando’ va fer 
bullir d’activitat del barri del Raval de Santa Coloma 
durant el passat  desembre. Les propostes, entre d’al-
tres, es composen de jocs infantils, tallers de henna, 
mostres de boixets, treballs manuals, cursos de primers 
auxilis, etc. Tota aquesta voluntat i esforç veïnal van 
tornar a demostrar les virtuts d’un barri que treballa 
per la cohesió social i la diversitat. 

No és altra cosa que el bateig del cor del Raval.

Calendari de les dones 2018

Ja està disponible el nou calendari de les dones 2018 
destinat enguany a donar visibilitat i posar en valor les 
aportacions de les dones a la societat en general i a 
la nostra ciutat, en aquest cas les grans professionals 
de Santa Coloma al món de la gastronomia.

El calendari mostra dones joves que des de diferents 
perspectives treballen i lluiten per la igualtat i que es 
defineixen amb certeses i contradiccions com a va-
lentes, lluitadores, solidàries, emprenedores, lliures....
però sobretot com a dones, joves i diverses.

El calendari de les dones en l’àmbit de la gastronomia es 
pot aconseguir al CIRD (Centre d’Informació i Recursos 
per les Dones) situat a la plaça Montserrat Roig.

Un any de la moneda GRAMA
Ja fa un any que circula la moneda social de Santa 
Coloma de Gramenet “la Grama”. De moment hi ha 
300.000 unitats circulant, 1.700 comerços adherits i 
300 usuaris actius.

Aquest projecte de moneda 100% pública és pioner 
i innovador amb una acceptació que creix poc a poc.  
L’Ajuntament preveu per al 2018 pagar una part dels 
sous dels empleats/des municipals amb “grames” i 
introduir-la en la contractació pública.  Amb la nova 
moneda es pretén que una part gran de la despeses 
es quedi a Santa Coloma ja que fins ara de cada 10 
euros de despesa només 2,9 es quedaven a la ciutat.

Ayúdanos a cuidar de tu barrio

La mejor ayuda que puede tener el Ayuntamiento para 
resolver las pequeñas incidencias que se producen 
cotidianamente, es la colaboración ciudadana. Si en 
tu calle o en tu barrio detectas alguna disfunción en 
un semáforo, rotura de mobiliario urbano, problemas 
en el pavimento o cualquier otro problema que deba 
ser resuelto, nos puedes ayudar de diferentes maneras:

1. Dirigiéndote a tus regidores o regidoras de 
distrito y solicitando que abran un expediente 
GDis (gestión directa) para la incidencia, en 
el caso de que sea de urgente resolución o 
suponga un peligro de alguna manera.

2. Entrando tú mismo/a un expediente QUI vía 
web municipal o instancia al Ayuntamiento, 
en el caso de que se trate de una queja o una 
sugerencia.

Te recordamos que la Regidoria de Distrito está a tu 
servicio los miércoles en la Avinguda Generalitat 112, 
y permanentemente en el teléfono 93 462 40 37, o 
bien por correo electrónico a: districte5@gramenet.cat

Descomptes per a joves al teatre 

El teatre Segarra col·labora amb el programa “escena 25”, 
que ofereix descomptes especials per als espectadors/es 
fins als 25 anys. L´objectiu és crear i consolidar l’hàbit de 
gaudir de les arts escèniques i de la música en viu. Les 
entrades tenen un preu de 5€. L’Ajuntament i l’Institut 
Català de les Empreses Culturals (ICEC) són els promotors 
d’aquest conveni que es va dur a terme al novembre 
de 2017 per possibilitat l’accés dels joves a la cultura i 
descobrir els equipaments culturals. L’Auditori de Can 
Roig i Torres també col·labora  en el programa “Escena 25”.

Pla de Mobilitat de Santa Coloma

Els plans de Mobilitat urbana són el document 
bàsic per a configurar les estratègies de mobilitat 
sostenible dels municipis, i el seu àmbit territorial és 
el de municipi. El contingut dels plans de mobilitat 
urbana s’ha d’adequar als criteris i les orientacions 
establerts pels plans directors de mobilitat de llur 
àmbit i, si escau, als plans específics. Podeu trobar 
més informació a https://www.gramenet.cat/temes/
territori/pla-de-mobilitat-urbana/

Siguen las reclamaciones  
a la Generalitat

Desde la Federación de Vecinos de Santa Coloma 
de Gramenet iniciamos en 2016 una campaña para 
intentar que aquellas comunidades de propietarios 
de la ciudad, que habían solicitado subvenciones a la 
Generalitat para eliminar barreras arquitectónicas y 
rehabilitar los edificios y no habían cobrado las ayudas, 
pudieran reclamarlas de alguna manera. 

Después de un estudio de campo, nos dimos cuenta 
que la mayoría de comunidades, o bien habían reci-
bido resolución denegando las subvenciones, o bien 
diciendo que no se pagaban por haberse agotado el 
presupuesto destinado. Otros, ni siquiera recibieron 
resolución de ningún tipo.

Dado que las solicitudes de ayuda databan de 2008, 
2009 y 2010, nuestro abogado nos dijo que era 
preciso hacer un escrito para generar un nuevo acto 
administrativo que pudiera, a su vez, generar una 
nueva resolución  ya que los plazos de recursos contra 
las resoluciones que se dictaron en su momento ya 
habían prescrito.

La idea es hacer un escrito por cada uno de los tres 
supuestos que hemos comentado anteriormente, 
pero que englobe a todas las comunidades, es decir, 
a aquellas que no recibieron resolución, aquellas 
comunidades a las que se les denegó ayuda diciendo 
que no cumplían los requisitos pero sin especificar 
cuáles y aquellas comunidades que vieron denegada 
la subvención bajo la excusa de que el presupuesto 
destinado se había agotado.

Así, en función de las respuestas que recibamos, 
podremos seguir adelante con la vía administrativa 
y posteriormente judicial.

De todas las noticias y avances que vayamos obte-
niendo iremos informando a todas las comunidades 
a través de los contactos que nos han proporcionado, 
y en nuestra página web www.favgram.org

 Alguns veins amb l’Alcaldesa.  Acto de clausura.

 Portada del calendari de les dones 2018.


